

# 清华附中国际部入学申请流程

## 1.准备材料

请申请者访问清华附中国际部官网 www.this.edu.cn,在招生页面查阅《申请材料一览表》,准备申请材料。请注意:申请者必须为外国国籍,持有外国护照以及有效的中国签证页;或者为港澳台永久居民,持有港澳台永久性居民身份证以及来往内地通行证(回乡证/台胞证)。满足条件者,方可申请。身份条件不符合者,不接受申请。

## 2. 提交申请

请访问清华附中国际部(THIS)官方网站 <a href="http://www.this.edu.cn">http://www.this.edu.cn</a>, 点击招生录取栏目下的"申请入口",填写在线申请表并上传申请材料。

## 3. 申请流程

(1)申请材料审核通过后,招生办公室将尽快通知学生具体的入学测试安排。 测试当日,学生首先将进行综合潜力评估和笔试。接到通知后,学生需按约定时 间到校参加测试。申请7年级及以上的学生需参加数学测试,中文为非母语的学 生需参加中文分级测试。所有入学测试成绩有效期为六个月。若学生申请推迟超 过六个月,需重新参加测试。

注:一年级申请者在通过入学测试后还需参与行为观察环节。

(2) 家庭面试:在入学测试及行为观察(只适用于一年级)环节表现优异的学生,将有机会在一周左右后,与家长共同受邀参加家庭面试(一年级学生除外)。

## 4. 录取结果

清华附中国际部招生办公室将在全部申请环节完成后,通过邮件通知录取结果。



## **THIS Application Procedure**

#### 1. Application Materials

Please visit THIS' official website http://www.this.edu.cn, download the list of application materials, and prepare all the required documents. Please note that the applicant must be a foreign national, hold a foreign passport, and have a valid Chinese visa. The applicant can also be a permanent resident of Hong Kong, Macao, and Taiwan-holding a Hong Kong, Macao, and Taiwan permanent identity card and a permit to travel to and from the mainland. Applicants who meet the requirements may apply. Applications will not be accepted if the status conditions are not met.

#### 2. Application Directions

Please visit the THIS official website at <a href="http://www.this.edu.cn">http://www.this.edu.cn</a>, click the "Application Portal" under the Admissions section, complete the online application form, and upload all required application materials.

#### 3. Admission Test

Once the application materials have been reviewed and approved, the THIS Admissions Office will notify students of the detailed admission test schedule as soon as possible. On the test day, students will first take an approximately 15-minute comprehensive potential assessment, followed by the admission test. Upon notification, students are required to attend the test at THIS at the designated time. Applicants for Grade 7 and above are required to take a mathematics test, and non-native Chinese speakers must take a Chinese placement test. Grade 1 applicants are required to participate in a group observation session after passing the admission test. All admission test scores are valid for six months. If the application is postponed for more than six months, the student must retake the test.

#### 4. Family Interview

Students who perform well in the entrance tests and behavioral observation (only applicable to first-grade students) will have the opportunity to be invited, along with their parents, to attend a family interview within about a week (with the exception of first-grade students).

#### 5. Admissions Results

The THIS Admissions Office will notify applicants of the admissions decision via email within two weeks after all application procedures are completed (including the family interview, if applicable). For Grade 1 applicants, results will be notified within two weeks after the behavioral observation session is completed.



# 清华附中国际部学生申请资料一览表

## 1.学生证件原件及电子扫描件

外国护照持有者:护照页、有效的中国签证页

香港和澳门居民: 护照页、永久居民身份证、港澳居民来往内地通行证(回乡证)

台湾居民: 护照页、台湾居民来往大陆通行证(台胞证)

## 2.报名表

请访问清华附中国际部官网 www.this.edu.cn 招生页面在线提交申请,申请链接为: https://this.openapply.cn/

## 3. 学生证件照电子版

二寸彩色免冠近照

#### 4. 学业表现

申请一年级: 幼儿园老师的评语资料、学校推荐表

申请二年级:原学校最近一年的成绩单(原件)、两封老师推荐信、学校推荐表申请三至六年级:原学校最近两年的成绩单(原件)、两封老师推荐信、学校推荐表

申请七至八年级:原学校最近两年的成绩单(原件)、两封老师推荐信、学生背景信息调查表

申请九至十一年级:申请者最近两年和自九年级开始的所有成绩单(原件)、两封老师推荐信、学生背景信息调查表

- 5. 免疫证明(即注射疫苗记录原件及电子扫描件)
- 6. 能力证明(即各项技能的获奖证书以及奖状等原件及电子扫描件)
- 7. 父母有效身份证件(原件及电子扫描件)
- 8. 父母大学本科及以上学历证明(原件及电子扫描件)



## **DOCUMENTS LIST FOR THIS APPLICATION**

#### 1.THE ORIGINAL AND A COPY OF CERTIFICATES

For foreign passport holders:

- Passport pages showing student's photo ID
- Valid Chinese visa pages

For residents of Hong Kong and Macao:

- Passport pages showing student's photo ID
- · Permanent identity card
- Home return permit

For residents of Taiwan:

- Passport pages showing student's photo ID
- · Permit to Taiwan residents for travelling to and from Mainland China

#### 2. APPLICATION FORM

Please visit <u>www.this.edu.cn</u> to complete the online application. You can also click the link: https://this.openapply.cn/.

#### 3. PHOTO

Recent passport style photograph

#### 4. TRANSCRIPT / SCHOOL PERFORMANCE

For Grade 1 applicant:

 The recommendation letter issued by the teacher of kindergarten, recommendation form

For Grade 2 applicant:

 Original official transcript or semester reports for the past one year, two recommendation letters, and recommendation form

For Grade3-6 applicant:

 Original official transcript or semester report cards for the past two years, two recommendation letters, and recommendation form

For Grade 7-8 applicant:

 Original official transcript or semester reports for the past two years, two recommendation letters, and student background Information and documents request

For Grade 9-11 applicant:

 Official transcript for the past two years, all transcripts since 9th grade, two recommendation letters, and student background Information and documents request



## **DOCUMENTS LIST FOR THIS APPLICATION**

- 5. IMMUNIZATION RECORD (the original and a scanned copy)
- 6.OTHER AWARDS OR CERTIFICATES (the original and a scanned copy)
- 7.THE ORIGINAL AND A SCANNED COPY OF BOTH PARENTS' PASSPORT BIO PAGE
- 8. THE ORIGINAL AND A SCANNED COPY OF BOTH PARENTS' ACADEMIC CERTIFICATES (Bachelor degree and above)